
PROTOKOL Nr XVIII/2012

z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 12 marca 2012 roku

w Sali Konferencyjnej Urzgdu Gminy Rybno pod przewodnictwem

Pana Mariana Ligmana - Przewodniczqcego Rady Gminy.

Obrady rozpoczeto o godz.900' zakortczono o godz. 9a0.

Stan osobowy Rady - 15 radnych

W obradach zgodnie z list4 obecno6ci uczestniczylo 15 radnych.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

l. Pan Edmund Ligman - W6jt Gminy

2.PaniZdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

Ad. pktli2

Pan Marian Ligman - Przewodnicz4cy Rady Gminy otworryl obrady
XVIII sesji Rady Gminy Rybno, powital Panie i Pan6w Radnych oraz
zaproszonych go6ci. Stwierdzil,2ena stan l5 radnych w obradach bierzeudzial
15 radnych , co stanowi kworum Rady wymagane do prowadzenia
prawomocnych obrad i podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad. pkt 3

Porzqdek obrad XYIII sesji Rady Gminy Rybno.
l. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocno3ci obrad.
3. Ustalenie porzqdku obrad .

4.Przyjpcie protokolu z XVII sesji Rady Gminy Rybno.
5. Podjqcie uchwal w nastqpujqcych sprawach:

l) zmiany uchwaty w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Rybno na lata 20 12-2018,



2) zmian w budZecie Gminy Rybno na 2012 rok.
6. Wolne wnioski i zapytania.
7. Zamknigcie obrad.

Pan Marian Ligman - Przewodnicz4cy Rady Gminy zwr6cil sig do Pana
W6jta i radnych zpytaniem czy ktoS chcialby wnie56 zmiany bqdZ poprawki do
porz4dku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach o zwolaniu sesji.
Radni , ani W6jt Gminy nie wnie5li poprawek do porzqdku obrad XVIII sesji
Rady, Rada Gminy przyst4pila do realizacji porz4dku obrad XVIII sesji Rady
w brzmieniu jaki radni otrz1lmali w zawiadomieniach o zwolaniu sesji.

Ad. pkt. 4

Pan Marian Ligman - Przewodnicz4cy Rady Gminy zwr6cil sig do radnych
z pytaniem, czy s4uwagi do sporzqdzonego protokotu z XVII sesji Rady Gminy.
Radni nie zglosili uwag, ani poprawek do protokolu, Rada Gminy w glosowaniu
jawnym na ustawowy sklad Rady 15 radnych w obecnoSci 15 radnych ,
jednoglo5nie 15 gtosami ,,2a,, przyjgla protok6l z XVII sesji Rady Gminy.

Ad. pkt 5

Rada Gminy prryst4pila do podejmowania uchwal.

l. Projekt uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Rybno na lata 2012-2018.

Pari Zdzislawa Karicz - Skarbnik Gminy wyjaSnila, 2e wielkoSci
dochod6w i wydatk6w, przychod6w, rozchod6w nie zmienily siE ,Wieloletnia
Prognoza Finansowa w tabeli na str. nr 3 w tej tabeli zmienita sig tylko kwota
w poz. 6. l. I . w 2012 roku, jest to kwota wylqczeri Srodk6w z Unii Europejskiej
do splaty w tym roku wynosze: po zmianie 2 483 208 zt. abylo 2 665 633 zl.
Jest to wyl4czenie splat po2yczek z Wojew6dzkiego Inspektoratu Ochrony
Srodowiska, jednapoQczkaplanowana do splaty w wysokoSci 100 000 zl,
druga w wysokoSci 82 000 zl. Ze stanowiska Kolegianta z RIO w Olsztynie
wynika, 2e poiryczki z WIOS nie powinny wchodzi6 do kwoty wylqczefi ,, co
dziala na naszqniekorrydd.



Radni nie zglosili uwag, ani pytari do proponowanychptzez Pana W6jta
Gminy zmian w Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata
2012-2018, w zwi4pku zcrg Przewodnicz4cy Rady Gminy zamkn4l dyskusjq

i zatzqdzil glosowanie nad projektem uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata20l2-2018.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady
15 radnych w sesji bralo udzial 15 radnych , jednogloSnie 15 glosami

,, za" podjgla uchwalp Nr XVIIVT/l2 w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognory Finansowej Grniny Rybno na lata 2012-2018 ( uchwala stanowi
zal qcznik do protokolu).

2. Projekl uchwaly w sprawie zmian w budZecie Gminy Rybno na 2012rok.

P ani Zdzistawa Kanicz - Skarbnik Gminy szczeg6lowo om6wila
proponowane przezPana W6jta Gminy zmiany w bud2ecie Gminy na
2012 rok. Wyja5nila, 2e w $ 5 ust.l uchwaty w sprawie w uchwalenia bud2etu
Gminy na 2012r otrrymuje nowe brznienie i wprowadza sigzalqczrnkrrT
,, Przychody i rozchody budZetu w 2012 roku" oraz wprowadza sig w uchwale
z dnia 24 lutego 20 l2r zalqcznik 4,, 2r6dla sfi nansowania defi cytu lub
rozdysponowania nadwy2ki budzetowej w 2012 roku - przychody
i rozchody bud2etu ".

Radni nie zglosili uwag i pytan radni do projektu zmian w budZecie
Gminy Rybno na20l2 rok, w rwiryku z czym Przewodnicz4cy Rady Gminy
zamknqt dyskusjq i znz4dzrl glosowanie nad projektem uchwaly w sprawie
zmianw budZecie Gminy Rybno na 2012rok.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady
15 radnych w sesji bralo udzial 15 radnych , jednoglo5nie 15 glosami

,, za " podjpla uchwalp Nr XVtrU8/12 w sprawie zmian w budZecie Gminy
Rybno na20l2 rok ( uchwala stanowi zalqcznk do protokofu).

Ad. pkt 7

Wolne wnioski i zapytania

Radny Pan Bogdan Kopanski zapytal, Pana W6jta, czy wiadomo co6 na
temat odszkodowania zarcmizg OSP w Hartowcu.
Pan W6jt Gminy odpowiedzial, 2ew tej sprawie mu nic nie wiadomo.



Nastgpnie poinformowal radnych,2e do korica marca jako gmina jesteSmy

zobowi4Tani do uchwalenia programu opieki nad zwierzptami bezdomnymi,
bEdzie r6wniez temat z gospodarki komunalnej i azbestu, proponowalby termin
29 marca, godzina do ustalenia.

Odno6nie spraw bie24cych - mamy podpisanqumowE z wykonawcqna
budowg kanalizacji, bylo 18 ofert, wygral SKR Rybno, a kolejna oferta byla tylko
o 16 ty6. zl wy2:sza, cena kosztorysowa wykonania tej inwestycji wynosila
4,1 mln zl. To, Ze SKR wygral pnetarg spowodowane bylo tym, 2e jest to firma
miejscowa i nie ponosi koszt6w dojazdu.
W tej chwili wylaniany jest do tej inwestycji inspektor nadzoru.
- Do korica czerwca planowane jestz.akohczenie inwestycji kanalizacji w
Zabinach i podl4czenie do ocryszczalni, dodal, 2e jest usatysfakcjonowany
postaw4mieszkaic6w, nie bylo problem6w z wejSciem w teren, jest to zasluga
radnych i Pani sohys, 2e pomagal| by mieszkaricy ze zrozumieniem podeszli do
tematu, za to im dzigkuje.

Powiedzial, 2e chcialby wykorzysta6 sytuacjg, s4 sami radni, chce to
nobi6bez rozglosu z tego wzglgdu, bo dotyczy to dwoje radnych.
Chcialby powiedzie6 odno5nie radnego Pana Kopariskiego , swego czasu Pan

Kopanski mial pretensje do Pana Przewodniczqcego Rady , bo Pan Kopanski
rok temu, czy dtuhej mial wypadek, on o tym nie wiedzial. Przyszedl do niego
mieszkaniec i powiedzial mu o tym. Chcialby wyja5nii, dlaczego taka sytuacja
ma miejsce, dfugo czekal, bo to powinno wyj36 od radnego Pana Kopariskiego,
zwr6cenie sig do Przewodniczqcego Rady i wyja3nienie.

Z obawy, a moglaby by6 taka sytuacja, ze I glos decyduje o niewaznoSci
uchwaly, zwr6cil sip do Przewodnicz4cego Rady, Zeby wystqpit do Sqdu
z zapytaniem, czy mandat radnego Pana Kopariskiego jest wahty, cry nie.
Okazalo sig, 2e radny Pan Bogdan Kopanski spowodowal wypadek, ale
nieumySlny, teruzmy o tym wiemy, dla nas sprawa jest zalatwiona. Dodal, 2e to
nie bylo zadanie Przewodniczqcego Rady, alejego, dlatego prosi by radny nie
mial pretensji do Przewodnicz4cego, takajestjego rola. Przychodzi mieszkaniec,
m6wi mu o tym i z obawy, 2e w przyszloSci mogloby sig okaza6, 2e jaka6

uchwala jest niewa2na, bo Pariski mandat jako radnego byl wygaSniEty, tak sig
nie stalo. Toczy siq postgpowanie s4dowe, radny o tym nie m6wi, z obawy, zeby
uchwaly byly wuime, bo nie po to sig spotykamy i pracujemy, zwr6cil sig do
Przewodniczqcego Rady ze spraw4 a rolqPrzewodniczqcego Rady bylo zwr6ci(
sig do Sqdu.

Radny Pan Bogdan Kopariski powiedzial, 2e chcialby wiedzie6 jaka to
osoba.

Pan W6jt Gminy odpowiedzial, 2e Panska konkurencja, Pariski wyborca
nie bEdzie tego ujawnial, nie jest do tego zobowiqzany, musialby sig tej osoby
zapytaf.
Radny Pan Bogdan Kopariski powiedzial, 2e jeleli ktoS ma do mojej osoby
zasffzelenia to chcialby wiedzie6, a opinig Sqdu moZe Panu Przewodnicz4cemu
przekazai.



Pan W6jt Gminy odpowiedzial, 2e my mamy opinig i jest wszystko w
porzqdku, Pariski mandat jest wa2ny, to co Pan glosuje jest wazne i to jest dla
mnie jako W6jta najwazniejsze,2e nikt mi nie podwaZy mojej uchwaty.

Radny Pan Bogdan Kopanski powiedzial, 2e opinig S4du ma prry sobie,
dodal ,ze gdyby jego mandat nie byl wazry, to by go davrno zloiryl.

Pan W6jt Gminy odpowiedzial,2e Pan jako radny nie zloirylwyjafinienia,
w zwiaEkrt z czym musial to zrobii sam.
Radny Pan Bogdan Kopariski nw6cil siE do Pana W6jtaz pro6b4 2e chcialby
zna6 nazwisko tej osoby, 2eby Pan W6jt mu powiedzial chocia2 w 4 oczy, na co
Pan W6jt odpowiedzial, 2e ,, dobrze".

Pan W6jt wyjaSnil, 2e druga sprawa to sytuacja, kt6ra miala miejsce kilka
sesji wczeSniej , a dotyczyla bezpodrednio jego osoby- zlo2enie skargi podpisanej
przezradnego Pana Komackiego. Chcialby zapyta6,, Panie radny Kornacki, czy
Pan jest czlowiekiem honoru, czy Pan sig uwaZa czlowiekiem honoru ".

Pan radny Kornacki odpowiedzial, ,, czy ja jestem czlowiekiem honoru, to
nie jest moja ocena".

Pan W6jt Gminy zapytal, jak siE Pan ocenia, czy Pan jest czlowiekiem
honoru.

Radny Pan Andrzej Kornacki odpowiedzial ,2e nie mam sobie nic do
zarzucenia,2e jestem czlowiekiem honorowym, czy nie honorowym.

Pan W6jt Gminy powiedzial, 2e ,,Iaskarga, kt6r4Pan pisal
dotkngla go bardzo , bo nie dziwilby siq, Zeby kto inny to podpisal, ale Ze Pan to
podpisal, bo jeleli ja komukolwiek czy Panu cokolwiek ma zarzucil, czy Pan
mnie to Pan musi byt czysty, bo nie dotykam tego co Pana tam dotknglo itd., ale
pytam, czy Pan rzetelnie siE rozlicryl z wieloma osobami, za powierzony
inwentarz. Ja sig Pana pytarn, czy uwu2aPan,2e rzetelnie rozlicryl sig z
wieloma osobami zapowierzony inwentarz, chcialby uslyszei odpowiedZ ".
Radny Pan Andrzej Komacki zapytal ,, Panie W6jcie, czy Pan jest sgdzi4".

Pan W6jt Gminy odpowiedzial ,, nie ja tylko pytam, chcq uzyska6 odpowiedZ od
Pana".

Radny Pan Andrzej Komacki odpowiedzial , ja swoje sprawy zalatwiam
zkahdym osobiScie i Pan nie jest tutaj sgdzi4 sprawiedliwym, jeZeli Pan
chce to moZemy rozmawia6, ale na innej drodze, bo ja nie bEdg na forum
publicznie rozmawial na ten temat. Ja sig nie pytam Pana czy Pan jako W6jt
zrobil lepiej czy gorzej z tqczy tamtq firmq bo to jest Pana sprawa. JeZeli
sprawa dotyczy mnie, to jest r6wnie2 moja sprawa ".

Pan W6jt Gminy odpowiedzial nie proszE Pana.
Radny Pan Andrzej Komacki kontynuujqc dalej swoja wypowiedZ powiedzial,
2e ,, jezeli sprawa dotyczy osobiScie Pana, to ja do Pariskiego podw6rka nie
wchodzg " .

Pan W6jt Gminy powiedzial ,, nie proszg Pana, siedzialem cicho do
momentu, gdziePan podpisal sig pod skarg6 jeszcze razPana informujE".



Radny Pan Andrzej Komacki odpowiedziat,, wie Pan na co byla skarga ,
jezeli kilkakrotnie pytam bardzo grzecznie pytam Pana, jaka jest sytuacja, o

tt6rqprzed chwil4pyal Pan sottys i radny Bogdan Kopafski, jaka jest sytuacja

w sprawie remizy, w sprawie Swietlicy w Hartowcu, w sprawie wyceny i Pan

odpowiada jest dobrze 3- krotroie , to nie wiem, czy Panpowa2nie cry
niepowainie traktuje Radg i radnych."

Pan W6jt Gminy odpowiedzial ,, bardzo powa'2nie, raz jeszcze Pana pytam,

cry Pan rzetelnie, pytam tylko czy Pan, ja Pana nie oskar2am, ja tylko pytam ,

czy Pan rzetelnie w terminie zalatvtil sprawg, je2eli chodzi o powierzony
inwentarz ".

Radny Pan Andrzej Komacki odpowiedzial ,, prosze Pana jest to sprawa

moja osobista i nie Pariski interes w tym, jabardzo proszQ o szczeg6lowe
zaprotokolowanie , a temat bgdzie przedstawiony gdzie indziej" .

Pan W6jt Gminy odpowiedzial ,, ja tylko Panazapytal.em i chcialbym
jeszcze jedn4 rzecz zapyla(,, cry teraz Pan uwa2a, bo Pan m6wi o szanowaniu siE

wzajemnie, ja sig pytam, czy Pan rtwa2a,2e Pan powini en zajmowal stanowisko
Przewodnicz4cego Komisj i BudZetowej ".

Radny Pan Adnrzej Komacki ,, proszQ Pana, czy ja powinienem zajmowa(
stanowisko Przewodnicz4cego Komisji Budzetowej, to powinna o tym
decydowa6 Komisja, o Wm, ze Panu moja osoba jest nie na rEkE i Pan mnie nie
cierpijuz od ladnego czasu, nie od czasu skargi to wiemy o tym bardzo dobrze

i Pan i ja , jezelibgdzie taka Pana sugestia to podejrzewam, ze Komisja
Bud2etowa odwola mnie ze stanowiska jako Przewodniczqcego Komisji
Bud2etowej. Bo je6li Pan bgdzie mocno naciskal, to mySlg, 2e wigkszoS6 Pana, to
Pan spowoduj e to, 2e wiqkszo66 odwola mnie ze stanowiska Przewodniczqcego
Komisji BudZetowej.
Ja Panie W6jcie, jezeli tak szczerze rozmawiamy, to chcialbym Pana zapyta6, cry
zgodnie z uchwal4Rady Gminy, jednqz pierwszych w tej chwili nie podam Panu
nr, ale uchwal4Rada Gminy ustalala wysokoS6 wynagrodzenia Pana W6jta, jest
na dole uchwaty podpunkt, kt6ry m6wi o nagrodach i o innych , jeheli trzeba
bgdzie to przedstawi uchwalg na piSmie, czy Pan w 2011 roku ponad
wynagrodzenie, kt6re zostalo ustalone Pan otrzymal , pobral dodatkowe
prowizje, nagrody czy inne , je2eli to nie jest tajemnic{'.

Pan W6jt Gminy odpowiedzial, 2e ,, otrzyrnal nagrodg od Pana Wojewody,
tylko i wyl4cznie od Pana Wojewody, przeztyle lat,co pracuje, ju2 to bylo
zglaszane, ale nie prryjql takiej nagrody, orrzymal nagrodg od Wojewody
pienigin4 zaprzeprowadzenie spisu powszechnego i rolnego. Dostal takq
nagrodE, kt6ra przecho dzila przez Urz4d Gminy i w Urzqdzie Gminy zostala
wyplacona, nie mnie bylo ocenia6, moj4pracg, Pan Wojewoda jqprryzrnl
i zostala wyplacona".

Radny Pan Andrzej Komacki powiedzial, 2e on tylko zapytal.
Pan W6jt Gminy powiedzial, 2e ,, ja jeszcze od Pana nie uzyskalem

odpowiedzi , czy Pan uwaza,2e w tym przypadku Pan powinien by6
Przewodnicz4cym Komisji Bud2etowej ".



Radny Pan Andrzej Kornacki odpowiedzial, ,, ja Panu powiedzialem o tym
zadecyduje Komisja, ja nie bqdg uzalal sig przed Komisj4 i zostawiam to do

Panskiej oceny ".
Pan W6jt Gminy zwr6cil siq do Przewodnicz4cych Komisji zpytaniem, czy
je2eli sesja Rady bgdzie 29 matca czy Komisje mog4 odbyd wsp6lne
posiedzenie przed sesj4 gl6wne tematy to sprawy zzak'resu ochrony Srodowiska,
gospodarki komunalnej i zmian w bud2ecie .

Ustalono, 2e Komisje odbgd1wsp6lne posiedzenie na temat zaopiniowania
material6w na XIX sesjg Rady Gminy w dniu 29 marca, Przewodnicz4cy Komisji
BudZetu i Finans6w odpowie po ustaleniu z Komisj4.

Przewodniczqcy Rady Gminy powie dzial, 2e w kwestii temat6w, jakie
zosraly poruszone, szkoda, 2e nie ma Pana Sekretarza Gminy na sesji, bo
udzielilby odpowiedzi w kwestii nagr6d u&ielanych dla W6jta Gminy, bo sig

pod tym podpisuje. Ze swej strony mo2e powiedziei, mimo, 2e nie padlo pytanie,
ale 2eby nie bylo wetpliwo5ci, on jako Przewodnicz4cy nie podpisuje nagr6d dla
W6jta i nigdy to nie nast4pilo to w historii, kiedy on byl Przewodnicz4cym Rady.
Je2eli Rada chcialaby uzyska6 informacjg, kto podpisuje sig pod przydzielon4
nagrodq leZy to w gestii Pana Sekretarza. Byl taki czas, 2e Przewodnicz4cy Rady
Gminy mial obowi4zek podpisywa6 delegacje Pana W6jta, ustawa zmienila sig
w tym temacie i od pewnego momentu na pocz4tku poprzedniej kadencji t4rolE
przejql Sekretarz Gminy i przewodniczqcy zostal zwolniony z obowi4pku.

Kwestia, kt6ra zostala tutaj przedstawiona, a dotycz4ca radnego Pana
Kopafskiego, nigdy nie chcial m6wi6 o tym na forum, gdyby tak sig stalo, ze
odpowiedZ Sqdu bylaby niekorzystna, tojestjeszcze w gestii Rady podjgcie
uchwaly o wykluczenie radnego, a radny Pan Kopanski w tym momencie m6glby
by6 spokojny.

Pan W6jt Gminy powiedzial, 2ePani Skarbnik moZe siE wypowiedzie|na
temat nagrody, w trakcie wypowiedzi wcze5niej poproszony przezPanaWflta
wszedl na obrady sesji Pan Sekretarz Gminy, Pan Przewodnicz4cy Rady zwr6cil
sig do Pana Sekretarza Gminy o wyjaSnienie, kto podpisuje sig pod nagrodami
je2eli miatyby miejsce dla W6jta Gminy.

Pan Miroslaw Karbowski Sekretarz Gminy wyjadnil, 2e ustawa nie
doptszczaprryznawania nagr6d dla W6jta Gminy, dlatego takie wnioski nie
mog4by6 skladane.
Przewodnicz4cy Rady Gminy powiedzial, 2e W6jt Gminy przyznal sig, 2e dostal
nagrodg od Pana Wojewody za dzialanie zlrriqzane zprzeprowadzeniem spisu
powszechnego i rolnego, chodzi o to czy w ramach gminy ktoS mo2e podj4i
decyzjg.

Pan Sekretarz Gminy dodal,Ze podjEcie uchwaty o wynagrodzeniu
i skladnikach wynagrodzenia dla Pana W6jta nikt irny poza Rad4Gminy nie
moZe podjq6. Nie ma mo2liwoSci dla osoby Pana W6jta przyznawanie
jakichkolwiek gratyfikacji pienigZnych, nie ma mo2liwo5ci, ustawa tego nie
dopuszcza.



Wiqcej uwag i pytari w tym punkcie nie zgloszono.

Ad. pkt 8

Po wyczerpaniu porz4dku dzierurego sesji Przewodnicz4cy Rady Gminy
Pan Marian Ligman podzigkowal radnym i zaproszonym goSciom zaudzial
izamkn$ obrady XVIII sesji Rady Gminy Rybno.
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